
 

Proces Verbal  

Incheiat azi 24.04.2007 

 

 

  Cu ocazia intrunirii Consiliului Consultativ al Parcului National Buila � 

Vanturarita . Au participat: 

    - Doncea Cosmin � Delegat DS Rm. Valcea 

     - Iulia Lazar � conf. Dr. Fac. de Geologie si Geofizica Bucuresti 

 - Lalu Jany � O.N.R.C.  filiala Rm. Valcea, Colegiul National Mircea 

cel Batran ; 

- Mircea Lera � Serviciul Public SALVAMONT  Valcea; 

- Tapus Cristian � Garda Nationala de Mediu, Valcea ; 

- Dana Florea � A. P. M. Valcea; 

- Cherascu Ion � Consiliul Judetean  Valcea ; 

- Constantinescu Toma � Presedinte Obstea Barbatesti ; 

- Boboaca Gheorghe � Obstea Barbatesti ; 

- Borcan Elena � Sc. cu cls. I-VIII Bodesti � Barbatesti; 

- Ilinca  Ramona � Primaria Barbatesti; 

- Cretu Paul � Primaria Barbatesti ; 

- Angelescu  Nicolae � Obstea Cheia ; 

- Ploaie Gheorghe � Biolog, membru in Consiliul Stiintific  

- Mitrea Gheorghe � O.S. Buila ; 

- Constantinescu Darie � I. T. R. S. V.  Rm. Valcea ; 

- Stoican Florin � Parcul National Buila � Vanturarita ; 

- Huidu Magdalena  � Parcul National  Buila Vanturarita ; 

- Muresean Victor Ovidiu � preot parohia Costesti; 

- Melinte Constantin � Exlpoatarea Miniera Rm. Valcea ; 

- Ciocarlan Laurentiu � Primaria Horezu , Asociatia TINECOART, 

Asociatia Depresiunii Horezu; 

- Dumbravescu Ion � C.S. Lovistea Rm. Valcea ; 

- Rebenciuc Elena � Gr. Sc. Economic Justinian Herina �Baile 

Olanesti;   

- Iliescu Cristina � Sc. Dumitru Gh. Badescu -Olanesti , Sc. Ion 

Cheianu �Cheia; 

- Diaconu Delia � Directia Apelor Olt; 

- Gheorghe Catalin � Asociatia KOGAYON ; 

- Ionescu Emil � Episcopia Ramnicului; 

- Stoican Ion � Sc. cu cls. I-VIII Costesti ; 

- Leca Adriana � Gr. Sc. C. Brancoveanu � Horezu ; 

- Georgescu Constantin � Clubul Alpin Roman ; 
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- Calin Danut �  Institutul de geografie 

- Stoian Magdalena (M. Sebastiana) � Sf. Manastire Bistrita ; 

- Rucareanu Ambrozia- Magdalena � Sf. Arnota . 

 

Danut Calin , presedintele Consiliului Consultativ deschide sedinta 

prezentand programul si propunand dezbaterea cat mai detaliata a problemelor  

privind Parcul National Buila �Vanturarita.  

Botez Cosmin , directorul P. N. Buila � Vanturarita a propus 

prezentarea  generala a parcului efectuata de Stoican Florin �responabil 

Relatia cu comunitatile, educatie ecologica si turism in cadrul P.N. Buila 

Vanturarita.  

Dana Florea , reprezentant A.P.M. prezinta strategii de dezvotare a 

zonei S-V Olteniei prin fonduri europene .  

Danut Calin subliniaza posibilitatea creearii unui centru de vizitare 

prin fondurii europene, si necesitatea colaborarii Administratiei Parcului cu 

A.P.M.  

Muresan Victor Ovidiu, preot parohia Costesti , explica necesitatea 

instituirii platilor compensatorii si pentru persoanele juridice pentru 

suprafetele de padure  cu functii de protectie pe care le detin, pentru a putea 

suporta  material paza  acestora.  

Danut Calin sustine necesitatea  platilor compensatorii si pentru 

persoane juridice , nu numai pentru persoane fizice conform O.G. 96 / 1998 

republicata, trebuind continuate demersurile cu intampinari in scris catre 

M.A.D.R.  

Stoican Florin cunoaste existenta ordonantei privind platile 

compensatorii catre persoane juridice insa nu tine de administratia parcului, 

dar se va face nota comuna cerandu-se precizari privind platile compensatorii.   

Constantinescu Toma presedintele Obstii Barbatesti face observatii 

administratiei parcului pentru neincluderea in  pliantele  cu  obiectivele 

turistice din parc  si a  obiectivelor de pe raza comunei Barbatesti . De 

asemenea solicita scoaterea unor suprafete de padure  din zona de conservare  

in zona tampon a parcului pentru a putea fi executate lucrari conform 

amenajamentelor silvice si deplasarea in teren pentru evaluarea  necesitatii 

constituirii zonei  de conservare si a zonei tampon;  limitarea pasunatului cu 

capre pe suprafata parcului care reprezinta o problema pentru comunitatea 

locala . 

Danut Calin explica modalitatile de scoatere a unor suprafete din zona 

de conservare si trecera lor in zona  tampon, aceasta nefiind in totalitate de 

competenta Consiliului Stiintific. Se vor efectua verificari pe teren  in luna 



 

urmatoare . Lucrarile  care se vor executa pe suprafata parcului trebuie avizate 

de administratia parcului.  

Angelescu Nicolae, Obstea Cheia , sustine scoaterea unor suprafete 

din zona tampon si restrangerea parcului, pentru a putea executa lucrarile 

conform amenajamentelor silvice . 

Tapus Cristian , Garda Nationala de Mediu Rm. Valcea ,sustine ca se 

fac verificari privind activitatile desfasurate in ariile protejate. Nu se fac 

restrangeri de suprafete  de arii protejate , tara noastra avand ca obiectiv un 

procent de  20 %  arii protejate din teritoriul tarii . Stabilirea  modalitatilor de 

gospodarire a ariilor  protejate se va face conform Planului de Management al  

Parcului,  care trebuie finalizat si care prevede toate propunerile  si 

observatiile  comunitatilor  intr-un cadru legal. Pentru  executarea unui drum 

forestier trebuiesc intocmite  documente  si obtinerea avizelor legale .  

Mircea Lera, Salvamont Valcea, apreciaza activitatea administratiei 

parcului; considera ca asfaltarea drumului Pietreni � Stoenesti � Pausesti 

Maglasi ar  reprezenta un avantaj in  atragerea turistilor si dezvoltarii zonale,  

facilitand si interventiile Salvamont  .  

Melinte Constantin, Exploatarea Miniera  Rm. Valcea, solicita 

scoaterea unei suprafete din zona parcului, pentru  care s-a intocmit 

documentatia necesara.   

Danut Calin � documentatia va fi  supusa atentiei Consiliului 

Stiintific.  

Lucrarile consiliului au fost intrerupte timp de 2 ore de participarea la 

stingerea unui incendiu in imediata vecinatate a Man. Bistrita, in fond 

forestier. 

La reluarea lucrarilor Consiliului, Georgescu Constantin, Clubul 

Alpin Roman, sprijina parcul  la organizarea de excursii si amenajarea de 

trasee  turistice  precum si la sprijinirea in realizarea instruirii unor ghizi 

montani.   

 Ionescu Emil -  consilier economic Episcopia Ramnicului, solicita din 

partea bisericilor utilizarea fondului forestier conform prevederilor 

amenajamentelor silvice. Nu este de acord cu   prezenta unor persoane care 

pretind a face parte din personalul bisericesc si construiesc diferite adapostului 

pe teritoriul parcului. Este de acord cu sesizarea politiei si jandarmeriei cu 

privire la aceste persoane care nu sunt recunoscute de Episcopia Ramnicului. 

Gheorghe Catalin, Asociatia Kogayon , nu este de acord cu 

exploatarea forestiera din zona Comarnici de catre O.S. Romani;  solicita 

intocmirea  studiilor  silvopastorale pentru  cunoasterea bonitatii pentru 

pasunat;  de asemenea cere interzicerea utilizarii anumitor trasee in anumite 



 

perioade de timp. In ceea ce priveste paza considera ca exista deficiente de 

echipament si dotare. 

Maica Sebastiana, Sf. Manastire Bistrita, legat de siguranta Pesterii 

Liliecilor  propune executarea unui gard sau a unei plantatii.  

Dumbravescu Ion, C.S.  Lovistea Rm. Valcea, asigura permanenta la 

Cantonul Cheia si colaboreaza cu personalul de teren la asigurarea pazei si 

informarea turistilor.  

Ciocarlan Laurentiu, Primaria Horezu, Asociatia TINECOART, 

Asociatia Depresiunii Horezu, insista pe promovarea zonei si crearea de 

programe turistice complexe , si anunta deschiderea unui centru de informare 

turistica  la Horezu .          

           

 Solicitarile  expuse de participantii la sedinta  vor fi discutate in 

sedinta Consiliului Stiintific. 

      

Drept  care am incheiat prezentul proces verbal, in doua exemplare. 

 


